
Концепцію реформування місцевого самоврядування не раз розглядали на загальних зборах 
Асоціації органів місцевого самоврядування, відбулися й кущові семінари на базі районних рад. 
Загалом проведено 712 слухань, в яких взяло участь більш як 51 тисяча жителів Харківщини.

– Ми бачимо: в законодавчо-
му і організаційному плані в місце-
вому самоврядуванні є невідповід-
ність вимогам Європейської хартії,  
— зазначає перший віце-президент 
– виконавчий директор Асоціації 
органів місцевого самоврядування 
Харківської області, співголова Ро-
бочої групи з питань організаційно-
го забезпечення роз’яснення проекту 
Концепції реформування місцевого 
самоврядування та територіальної 
організації влади в Україні Микола 
Тітов. 

За підрахунками Асоціації, у 
пресі щодо проекту Концепції було 
більш як 1,5 тисячі виступів. Також 
робоча група отримала низку про-
позицій і за уважень. 

Усі пропозиції щодо вдоскона-
лення і внесення змін до Закону «Про 
місцеве самоврядування в Україні» 
передані до Міністерства регіональ-
ного розвитку та житлово-кому-
нального господарства України. Про 

це під час засідання «круглого сто-
лу» щодо підсумків обговорення та 
роз'яснення в області проекту Кон-
цепції реформування місцевого са-
моврядування та територіальної ор-
ганізації влади в Україні повідомив 
заступник голови — керівник апара-
ту Харківської облдерж адміністрації 
Василь Хома:

– Також ми внесли пропозиції 
і до проекту Закону України «Про 
об'єднання територіальних гро-
мад», і до інших нормативних актів. 
Настав час, аби й держава зрозумі-
ла наші прагнення. Особливо тепер, 
враховуючи події, що відбуваються. 
Є прихильники існування місцевих 
державних адміністрацій, є думка, 
що органи місцевого самоврядуван-
ня повин ні створювати свої вико-
навчі органи для реалізації власних 
повноважень. Саме ці спроби ми ба-
чимо нині в західних областях. Але 
в цій ситуації слід розуміти, наскіль-
ки є підготовленим склад обласних 

рад, чи зможуть вони реалізувати ці 
повноваження. Потрібно бути про-
фесіоналами в питаннях і охорони 
здоров'я, і освіти, соціальної сфери, 
і в інших питаннях, щоб вся система 
працювала без збоїв. 

– Для нас є вкрай важливою 
взаємодія з місцевим самовряду-
ванням європейських країн, країн, 
які досягли успіху в реформуванні 
свого місцевого самоврядування, – 
каже Ігор Дятлов. 

І торік уже були перші результа-
ти цієї роботи. Восени голова Мико-
лаївської обласної ради мав зустрі-
чі із Послом, Головою Представни-
цтва Європейського Союзу в Україні 
Яном Томбінським, Надзвичайним 
і Повноважним Послом Австрії в 
Україні Вольфом Дітріхом Хаймом 
та Надзвичайним і Повноважним 
Послом Королівства Швеція в Укра-
їні Андреасом фон Бекератом.

Крім того, відбулася зустріч 
із Президентом німецького міста 

Фленс бург Світланою Кречмар, яка 
народилася у Миколаєві і яку німець-
ка громада обрала своїм кермани-
чем. 

Також делегація депутатів облас-
ної ради відвідала з офіційним візи-
том Грузію, де ознайомилася із ро-
ботою місцевого самоврядування.

– Миколаївська обласна рада 
– одна з небагатьох серед органів 
місцевого самоврядування удосто-
єна честі представляти Українську 
асоціацію районних та обласних 
рад у Раді європейських муніципа-
літетів і регіонів, – додає мій спів-
розмовник. 

Цю організацію на сьогодні  
 очолює колишній мер Штутгар-
та (Німеччина) і європейський ві-

це-президент Всесвітньої організа-
ції об’єднаних міст і місцевих влад 
доктор Вольфганг Шустер. Офіси 
Генерального секретаріату Ради єв-
ропейських муніципалітетів і регіо-
нів розміщені у Парижі та Брюсселі.

– Це велика відповідальність 
і величезний пласт роботи. Але я 
впевнений, що наші спільні зусилля 
дадуть добрий результат. Адже всі 
ми, жителі Миколаївщини – одна 
команда, котра здатна згуртуватися 
і захистити нашу область від будь-
яких потрясінь, – зазначає, прощаю-
чись, Ігор Дятлов.

І має рацію, адже перемогти еко-
номічну скруту та рухатися вперед 
можливо лише тоді, коли в громаді 
«один за всіх і всі за одного».
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Нині через сімейні обставини 
майже вся фізична (й не тільки) 
робота вдома – на моїх плечах. 
Бракує часу на повно-
цінний відпочинок. 
Рятує лише те, що в 
редакції на мене 
щодня чекає, як вва-
жаю, творча праця, 
котра мені до душі.

Олена ЧОПОВСЬКА, 
завідувачка відділу літературного 

редагування.

Віталій ВІКТОРІВ
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Відсутність у моїй родині 

людей, за котрих я несу відпові-
дальність, дозволяє мені визначати 
пріоритетність сім’ї та 
роботи залежно від 
обставин, які склада-
ються. Проте знайти 
золоту середину вда-
ється не завжди, 
цього потрібно вчи-
тися роками.

Тарас РОМАНЮК, 
оглядач.

Адміністративно-побутова споруда, в якій незабаром оселиться адміністрація спортивного 
містечка

Реформа


